
 

 Číslo materiálu:                                                          04/01 
Komise: Komise kulturní  

Datum:  30. 9. 2020   17:00 hod 
Přítomni: 
 

 

 

Omluveni: 
 

Neomluven: 
Host: 

L. Frankovicová, T. Morawski, P. Bečán, P. Apolen, K. Špalková, M. Trdličková, 
K. Daczická, B. Buňka, J. Skyva, V. Veselý 
 
 
V. Lebedová, Š. Sokač , V. Balek,  
 
 L. Kment, J. Fraňková, A. Rezler 

Člen RM:  V. Šnajdr 
Příští jednání: Bude upřesněno, druhá polovina října 

 

1) Návrh usnesení pro RM:                                                                                                    
Rada města 
b e r e   n a   v ě d o m í 
zápis z jednání kulturní komise ze dne 30. 9. 2020 
 

 

2) Program jednání komise včetně krátkého komentáře: 
 

a) Předseda uvítal přítomné členy komise a poděkoval jim za spolupráci při per rollam 
schválení návrhu koncepce kultury města Kutné Hory pro příští dva roky.  
Vzhledem k návrhům a možnostem zlepšení kulturního života ve městě, které jsou v této 
koncepci zmíněny, předseda konstatoval, že si některé z těchto bodů může vzít již nyní 
komise za své a pokusit se o jejich realizaci. 

b) Při zhodnocování letošní neveselé kulturní sezóny komise seznala, že i přes nepřízeň a 
zrušení některých velkých akcí v jejím úvodu, lze jí hodnotit jako úspěšnou úměrně 
situaci.  
Diskuze se vedla na téma akce Průvod králů. Na tuto akci, jejímž pořadatelem ani 
spoluorganizátorem nebylo město, panují v komisi rozporuplné názory. I přes možný 
chaotický průběh, nesoulad mezi organizátory, absenci ozvučení, či akci předcházející 
výpady na sociálních sítích /například ohrazujících se proti užití fotografie ze Stříbření 
na propagačním materiálu této akce, etc./ lze akci hodnotit jako výjimečné jednorázové 
a milé doplnění sezóny, ve které by jinak vzhledem k absenci Stříbření, historizující 
prvek chyběl.  
P. Bečán upozornil na přesunutí velké kulturní akce Mezinárodního hudebního festivalu 
z původního termínu na srpen, přičemž zmínil dlouholetou vůli roztáhnout hlavní 
kulturní akce do celé sezóny. Kateřina Daczická v případě Mezinárodního festivalu 
oponovala nízkou účastí publika v tomto termínu. Pravděpodobně se tedy nepodaří 
přimět pořadatele tří hlavních velkých akcí, aby termínově obsáhli delší období, snaha 
komise apelovat na další pořadatele, aby své akce rozplánovali do celé sezóny, však trvá. 
Předseda se zmínil také o akci, která se v loňském roce ucházela o grantovou podporu 
města. Šlo o mezinárodní soutěž v Králičím hopu, komisi překvapilo, že tato akce 



neměla minimálně v rámci města žádnou propagaci a o jejím konání se tak šlo dozvědět 
z médií teprve zpětně. Komise se domnívá, že takovýto přístup při konání jakýchkoliv 
akcí je vůči městu nevhodný. 

c) Předseda členy komise informoval také o tom, že dle informací z odd. kultury se nucené 
krácení finančních prostředků, způsobené propadem příjmu rozpočtu, grantového 
programu na kulturu a příspěvků na činnost v této oblasti, nedotkne. Komise následně 
doporučila rozdělení finanční prostředků v oblasti malé a velké granty v poměru 
200 000,- a 900 000.- s tím, že pokud by tyto nebyly v rámci grantů zcela vyčerpány, 
byly by zbývající prostředky přesunuty do rezervy odd. kultury. 

d) Komise se následně zabývala žádostmi na činnost v oblasti kultury pro rok 2021. K 
tomuto bodu proběhne na návrh paní Špalkové a Daczické příští jednání komise 
s hlavním tématem vytvoření jasné metodiky pro podávání žádostí na činnost. Snahou 
bude vytvoření pravidel, podobných, jako mají např. na sociální komisi: na co konkrétně 
lze u činnosti žádat, jak konkrétně má být rozepsán rozpočet,…etc.  
Dalším vhodným návrhem, který by však počítal s delším časem na hodnocení, než bylo 
nyní, je možnost, že by po vzoru grantů, byl každý žadatel pozván ke krátké prezentaci 
své činnosti. Výhodou tohoto postupu by byla větší a jasnější transparentnost žádosti a 
záměru pro celou hodnotící komisi. 
Komise následně hodnotila jednotlivé žádosti. Ke každé bude v rámci tohoto hodnocení 
doplněn komentář v programu Grantys. Celkově lze hodnotit činnost všech žadatelů pro 
kulturní činnost ve městě velmi příznivě, rozporuplné je však zpracování samotné 
žádosti a rozpracování rozpočtu. Komise se tak na svém příštím jednání pokusí nastavit 
pravidla, která by tomuto bránila.  

e) V posledním bodu Kateřina Špalková otevřela téma zahájení provozu v parku pod 
Vlašským dvorem. Spolu s ostatními členy komise zastává názor, že tento park, který, 
jak věříme, se opět stane prostorem pro kulturní akce, má slavnostně otevírat město. 
Překvapivě se tak jeví /jevila/ skutečnost, že by, i přes řadu okolností, měla první akcí 
v tomto dlouho opravovaném a očekávaném prostoru, být akce nepořádaná městem.  

Další jednání kulturní komise: bude upřesněno, říjen 
 

 adresa: komise.kultura@konf.kutnahora.cz 
 
 

 

3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 
Komise navrhuje, aby po dokončení rekonstrukce parku pod Vlašským dvorem, byl tento slavnostně otevřen 

zástupci města, případně aby první soukromé akci v tomto parku předcházelo jeho otevření organizované 

městem. 

 

 

4) Reakce rady města: 
 

Zapsal: Tomáš Morawski 
Ověřila: Kateřina Špalková 


